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درمکتب امام

اینطورنمیشود!
این مستمندها، فقیرها، عیال خدا هستند، اداره باید اینها بشوند. فقرا را خدای 

تبارک و تعالی امر کرده است که اداره شان باید بکنیم. یک دسته غنی بنشینند کنار، 

ه و هرچه  و اینها بیچاره ها به فقر بگذرانند. ... یک دســته آن بالاها بنشــینند مُرفَّ

بخواهند هرزگی بکنند، یک دســته هم این زاغه نشــین های تهرانی، که همه تان 

می بینید و در شهرهای خودتان هم هست امثالش؛ این نمی شود.

صحیفهامام؛ج10؛ص334|قم؛2آبان1358

اخبار کوتاه
مبارزهامامباآمریکاقابلانکارنیست

به گزارش فارس حجت الاسلام علی سعیدی نماینده ولی فقیه در سپاه در 
حاشیه مراسم ختم مادر اخوان فلاح زاده در پاسخ به سؤالی در خصوص تحریف 
امام)ره( توســط بی بی سی برای ارتباط با آمریکا، گفت: دروغ بودن این مسئله 
کاملًا واضح اســت. مســئله مبارزه با آمریکا از سال 42 تا آخرین لحظه حیات 

امام)ره( کاملًا روشن، شفاف، علنی و غیرقابل انکار است.
سعیدی تأکید کرد: از طرفی شبکه بی بی سی برای همه شناخته شده است. 
این شبکه در دست یک حکومت سالوس همیشه ابزاری بوده تا با حرکت های 

انقلابی مقابله کنند.

فراکسیونولایتانشعابنخواهدداشت
غلامرضا کاتب نماینده مردم گرمسار در مجلس شورای اسلامی در گفت وگو 
با  فارس، درباره برخی گمانه زنی های رسانه های معدود و خاص درباره احتمال 
تقسیم فراکسیون »ولایت« مجلس به فراکسیون های کوچکتر گفت: فراکسیون 

ولایت انشعاب نخواهد داشت.
وی تصریح کرد: فراکسیون ولایت فراکسیونی منسجم است و در محوریت 
آقای علی لاریجانی در آن میان اعضا اتفاق نظر وجود داشته و اختلافی نیست.

فریدون:درجلساتهستم
حســین فریدون دســتیار ویژه رئیس جمهور در حاشیه مراسم ختم والده 
حجت الاســلام فلاح زاده در جمع خبرنگاران در پاســخ به سؤالی درباره علت 

غیبتش در جلسات هیئت دولت اظهارداشت:  هستم و حضور دارم.

معرفینامزدهایاستانداریخوزستانبهدولت
حسینعلی امیری ســخنگوی وزارت کشور  روز گذشته در حاشیه مراسم 
ختم والده حجت الاسلام فلاح زاده در پاسخ به سؤالی مبنی بر انتخاب استاندار 
خوزستان اظهارداشت: دو نفر به عنوان کاندیداهای استانداری خوزستان به دولت 

معرفی شدند که در نهایت هیئت دولت باید رأی دهد.

مخالفتامامباشیطانبزرگ
»اظهرمنالشمس«است

خانم مرضیه حدیدچی)دباغ( از زندانیان سیاسی در دوران طاغوت و عضو 
دفتر امام در نوفل لوشاتو در گفت وگو با تسنیم با اشاره به جعل سند بی بی سی  
علیه امام گفت: امام خمینی)ره( آمریکا را جز به »شــیطان بزرگ« و »دشمن 
اصلی اســلام« خطاب نمی کردند و دیدگاه ایشان نسبت به آمریکا »اظهر من 

الشمس« است.
وی با بیان اینکه هیچ گاه کســی از حضرت امام تا زمان فوتشان یک کلام 
درباره رابطه با آمریکا نشــنیده است، خاطرنشــان کرد: امام راحل)ره( همواره 

آمریکا را جز به »شیطان بزرگ« و »دشمن اصلی اسلام« خطاب نمی کردند.

بازدیددریادارسیاریازمنطقهسوم
نیرویدریاییارتش

به گزارش مهر امیر دریادار حبیب الله سیاری فرمانده نیروی دریایی ارتش  
روز گذشته در منطقه سوم نیروی دریایی ارتش حاضر شد و در جلسه شورای 

ستادی این منطقه در جمع کارکنان و فرماندهان آن شرکت کرد.
همچنین وی از تیپ ســوم  تکاوران حضرت حمزه سید الشهدا)ع( بازدید 

کرده و در جمع کارکنان این تیپ حاضر شد.

ابلاغتعرفهخدماتتشخیصیودرمانی
بخشهایدولتیوغیردولتی

به گزارش ایرنا اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهوری مصوبه هیئت 
وزیران درباره تعیین تعرفه خدمات تشــخیصی و درمانی در بخش های دولتی، 
غیردولتی و خصوصی در ســال 1395 را برای اجرا به وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی، وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح، وزارت امور اقتصادی و دارایی، وزارت صنعت، معدن و تجارت 

و سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور ابلاغ کرد.

وزیرامورخارجهکشورماندیروزباحضور
درصحنعلنیمجلسازروندودستاوردهای
اجرایبرجامگزارشیبهنمایندگانارائهکردهو
گفت»حتییکتحریمهستهایوغیرهستهای

دراینمدتاضافهنشدهاست«
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشــورمان 
صبح دیروز با حضــور در صحن علنی مجلس برای 
ارائــه گزارش در خصــوص اجرای برجــام و انجام 
سرمایه گذاری ها در داخل کشور پس از اجرای آن طی 
سخنانی اظهار داشت: ما توانستیم بهانه ها و موانعی که 
بر سر راه ملت قرار داشت از میان راه برداریم و البته 
این به معنای پایان بهانه جویی ها و تلاش برای اعمال 
فشار به جمهوری اسلامی ایران نیست، چون نه ذات 
کشــورهای دیگر تغییر می کند و نه ما در حوزه های 

غیر هسته ای مذاکره می کردیم.
ظریف با اشــاره به توافق هســته ای تأکید کرد: 
ایــن توافــق به این معنا نیســت که دشــمنی ها و 
خصومت های طرف  مقابل پایان یابد زیرا آنها همواره 
جمهــوری اســلامی ایران را مانعی بر ســر راه خود 
می دانند،  همچنین به این معنا نیست که طرف مقابل 

کارشکنی های خود را کنار گذاشته باشد.
ظریف با اشــاره به رفع مبنایی فشار و تحریم ها 
گفت: حل وفصل مسئله PMD و ابعاد احتمالی نظامی 
که با همکاری بسیار خوب دستگاه های مختلف حاصل 

شد، مبنای تحریم ها را از بین برد.
وی افزود: همچنین از لحاظ حقوقی لغو تحریم های 
شورای امنیت و شــورای حکام آژانس بین المللی و 
تصمیمات آنها تماماً مبنای حقوقی شان را از بین برد 
و تصمیمات اتحادیه اروپا و دســتورات اجرایی برای 
عدم انجام بسیاری از مصوبات کنگره تماماً باعث شده 

مبنای تحریم ها از بین برود.
وجودآمدنشرایطمناسببرایحضور

کشورهایخارجیدرایران
وزیر خارجه بدون اشاره به نتیجه سفر هیئتهای 
خارجی به ایران و با اشــاره به وجود آمدن شــرایط 
مناسب نسبت به حضور کشورهای خارجی در ایران 
اظهار داشت: سرازیر شدن هیئت های خارجی به ایران 
نشان دهنده این واقعیت است که دنیا ایران را محلی 
امن برای همکاری می داند و وظیفه ماســت که این 
امنیت را به رخ دنیا بکشیم و همچنین وظیفه داریم به 
دنیا اعلام کنیم که ایران برای سرمایه گذاری خارجی 

و حضور گردشگران امن ترین محیط است.
وزیر خارجه تأکید کرد: یکی دیگر از دستاوردهای 
عملــی برجام آزادی وجوه مســدود ایران بود، امروز 
ممکن اســت ما از مشــکلات نقل و انتقالات بانکی 
صحبت کنیم که ان شاءالله کم کم حل شده و بیش تر 
از آن هم حل خواهد شد، اما این واقعیت را کسی زیر 
سؤال نمی برد که ما به منابع مالی خودمان دسترسی 
داریم و کســی نمی گوید منابع شــما قابل دسترس 
نیست، باید تأکید کنم منابع جمهوری اسلامی ایران 

در خارج در دسترس است.
ارتباطبانکهایخارجیباایران

ظریف بیان کرد: امــروز بانک های زیادی به طور 
فزاینده با جمهوری اســلامی ایــران و بانک مرکزی 
ایران و ســایر بانک ها ارتباط بانکی ایجاد کرده اند و 

این ارتباطات رو به گسترش است.
وی تأکید کرد: البته در این حوزه موانعی ازجمله 
موانع موذی گرایانــه مخالفان چه در بخش دولتی و 
غیردولتی آمریکا و همچنین مشــکلات و موانعی به 
دلیل پیشــرفت قوانین بانکی در طول 9 سال اخیر 
که ایران با سیســتم بانکی جهان فاصله گرفته بود، 

وجود دارد.
ظریف افزود: بانک های متعددی در اروپا، ژاپن و 
کره عواید نفتی ایران را از شرکت ملی نفت دریافت 
می کنند و شرکت نفت هم می تواند به آنها دسترسی 

داشته باشد.
ظریف با انتقاد از اینکه در اجرای برجام متأسفانه 
بیش تر به مشکلات و موانع تأکید می شود، افزود: این 
موانع هیچ  یک بعد از برجام ایجاد نشده اند و موانعی اند 
که سال ها ایجاد و انباشته شده است و دیوار بلندی از 
موانع را در برابر بخش خصوصی و دولتی ایران ایجاد 
کرده و امروز این موانع در حال درهم شکستن است.

وی افزود: امروز به لطف خداوند توانسته ایم میزان 
صــادرات نفت خود را از زیر 900 هزار بشــکه به 2 
میلیون بشکه رسانده و همچنین صادرات میعانات ما 

به 300 هزار بشکه رسیده است.
شرکتهایبینالمللیبهسمتایران

سرازیرشدهاند
وزیر خارجه تصریح کرد: هم اکنون شــرکت های 
معتبر بین المللی به سمت ایران سرازیر شده اند ازجمله 
شرکت های فعال در حوزه نفت و فناوری که قبلاً وقتی 
به آنها مراجعه می کردیم، می گفتند نمی توانیم با شما 
همکاری داشته باشیم، اما امروز نماینده این شرکت ها 
در ایران هســتند و در این شرایط این ما هستیم که 
بین شــرکت های مختلف رقابت ایجاد کرده ایم و نه 

اینکه آنها برای ما تعیین تکلیف کنند.
وی ادامــه داد: مــا البتــه موانــع مخالفت ها و 

حبیبی:
دولت با گذشت 300 روز از توافق برجام

300 گشایش را نام ببرد
دبیرکلحزبموتلفهاسلامیتاکیدکرد:رئیسجمهورمیفرماید
بعدازبرجامهرروزیکگشایشداریم،آیامیتوانندپسازگذشت
بیشاز300روزازتوافقبرجام300گشایشرادرزندگیمردمنام

ببرند.
محمد نبی حبیبی دبیر کل حزب موتلفه اســلامی در پایان نشســت 
دبیران ســخن می گفت با اشاره به مطالبی که راجع به پرداختهای عجیبی 
که به برخی از مدیران صورت گرفته، اظهار داشت: طبق فراز دوم اصل 53 
قانون اساسی هر پرداختی در دستگاه دولتی باید مطابق قانون باشد. قانون 
پرداخت های نجومی را تجویز  نمی کند. اساســاً چنین قانونی وجود ندارد. 
بی انضباطی مالی در دولت مردم را ناامید می کند و در ســطح کارمندان و 

کارکنان دولت احساس بی عدالتی و تبعیض به وجود می آورد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود بیان داشت: رکود، بیکاری، گرانی 
به مردم فشار می آورد. اما حرکت ملموسی از طرف دولت مشاهده نمی شود. 
رئیس جمهور محترم می فرماید بعد از برجام هر روز یک گشایش داریم، آیا 
می توانند پس از گذشت بیش از 300 روز از توافق برجام 300 گشایش را 

ایشان در زندگی مردم نام ببرند.
دبیر کل حزب موتلفه اسلامی با اشاره به تحریم های بانکی ابراز داشت: 
صدای تجار و مؤسســات دولتی و خصوصی بلند است که نمی توانند پولی 
جابجا کنند یا درآمدهای حاصل را آنطور که می خواهند خرج کنند. پولهای 
بلوکه شده ما هنوز آزاد نشده است. دولتهایی که پول ها را در اختیار دارند در 
اروپا و آسیا می گویند فقط می توانید از ما جنس بخرید. آمریکا زیرساخت های 
تحریم را حفظ کرده است. در حالی که قرار بود به محض انجام تعهدات ما 

همه تحریم ها لغو شود.
حبیبی همچنین با اشاره به بدعهدی آمریکا اظهار داشت: هیئت نظارت 
برجام باید از طریق راهکارهای قانونی نقض عهد آمریکایی ها را پیگیری کنند. 

حداقل نمایندگان ملت را در جریان پیگیریهای خود قرار دهند.
به گزارش فارس، دبیر کل حزب موتلفه اســلامی در بخش دیگری از 
ســخنان خود با اشاره به این بیان رئیس جمهور که رسانه ها سطح توقعات 
و انتظــارات مردم را از برجام بالا برده اند تاکید کرد: رســانه های منتقد از 
ابتدای گفتگوها بر عقلانی کردن توقع از مذاکرات تاکید داشتند، رسانه های 
حمایت گر هم کــه حمایت می کنند. این خود رئیس جمهور بود که گفت 
حتی آب خوردن ما به برجام مربوط است و پس از توافق آن را آفتاب تابان 
و فتح الفتوح تلقی کرد. حالا که معلوم شده آبی از برجام گرم نمی شود نباید 

رسانه ها را متهم کرد.

فیروزحریرچیچهره دکتر
ماندگارواســتادزبانوادبیات
عرببراثرعارضهمغزیدعوت

حقرالبیکگفت.
به گزارش ایســنا، این اســتاد 
دانشــگاه کــه مدتی پیــش بر اثر 
عارضه مغزی در بیمارستان بستری 
شده و به کما رفته بود شامگاه شنبه 
22 خرداد ماه در بیمارستان سینای 

تهران درگذشت. وی چندی پیش در هنگام تدریس در یکی از کلاس های 
دانشگاه آزاد دچار سرگیجه و از دست رفتن تعادل شد و به بخش مراقبت  های 
ویژه بیمارستان بهمن انتقال یافت. او 20اردیبهشت ماه تحت عمل جراحی 
قرار گرفت اما از همان تاریخ به کما رفت تا اینکه ســرانجام شامگاه شنبه 

از دنیا رفت.
دکتر فیروز حریرچی سال 1320 در تبریز متولد شد و در سال 1354 
دکترای زبان و ادبیات عرب خود را از دانشگاه تهران دریافت کرد. او صاحب 

ده ها تألیف، ترجمه و مقالات متعدد در حوزه ادبیات و تاریخ است.
حریرچی به عنوان چهره ماندگار رشته زبان و ادبیات عرب در چهارمین 

دوره همایش چهره های ماندگار برگزیده شد.

درصحنعلنیمجلس

ظریف: حتی یک تحریم جدید اضافه نشده است!

کارشکنی ها و شیطنت ها را فراموش نکرده ایم، قرارمان 
نبــود که اختلافات مبنایی و اصولی مان را با دیگران 
حل وفصل کنیم، ما اعتقاد داشــته و داریم که قدرت 
جمهوری اســلامی ایران بر اســاس حفظ آرمان ها، 
دیدگاه ها و مبنای انقلاب و پیام و یادگار امام راحل)ره( 

و دستورات و راهنمایی های رهبری است.
وزیر امور خارجه همچنیــن درباره اقدامات این 
وزارتخانه نسبت به قانون جدید آمریکایی ها به منظور 
ایجاد محدودیت برای سفر به ایران )قانون لغو روادید( 
گفت: بنده در همان روزهای نخســت با آقای کری 
تماس  گرفته و گفتم این خلاف قانون است و تعهد 
کــرد که اقدامات لازم را انجام دهد که در یک حوزه 

هم اقدام کردند.
وی افزود: بر اســاس آمار و اطلاعاتی که کسب 
کردیم این قانون برای طرف های تجاری مشــکلی به 
وجود نخواهد آورد، البته امکان دارد در زمینه ارتباط 
مردمی و گردشــگری به وجود بیاورد که پیگیر این 
موضوع هســتیم. اگر این قانــون آمریکا مانع روابط 

اقتصادی با ایران شود، نقض برجام است.
حتییکتحریمهستهایوغیرهستهای

اضافهنشدهاست!
وی در پاسخ به این سؤال که مگر قرار نبود بعد از 
توافق هسته ای تحریم جدیدی علیه ایران ایجاد نشود، 
پس چرا افرادی جدید در لیست تحریم قرار گرفتند، 
اظهار داشــت: حتی یک تحریم در حوزه هسته ای و 
غیرهسته ای اضافه نشده است. آمریکایی ها افرادی را 
وارد لیست کرده اند که تنها مربوط به حوزه موشکی 

است.
اظهارات ظریف درباره برداشته شدن تحریم ها و نیز 
سرازیر شدن شرکت های بین المللی به ایران در حالی 
مطرح می شود که رسانه های بین المللی در گزارشات 
متعددی روند اجرای برجام و مشکل سازی های آمریکا 
در این میان را دردسر بزرگی برای دولت روحانی در 

انتخابات سال آینده دانسته اند. 
در این رابطه پایگاه اینترنتی نیوزویک در گزارشی 
به مشــکلات روحانی برای تصدی دوباره بر کرسی 
ریاســت جمهوری پرداخته و درباره برجام به عنوان 
مهم ترین دســتاورد دولت یازدهم نوشــت: اجرایی 
کردن توافق هسته ای  با مشکلات فراوانی همراه بود، 
به نتیجه نرسیدن برجام می تواند به منتقدان دولت 
روحانی این فرصت را بدهد تا عملکرد اقتصادی وی 

را زیر سؤال برند.
در حالی که ظریف از پایان همه تحریم ها سخن 
می گویــد نیوزویک در گــزارش خود تاکید می کند: 
شــرکت های بین المللی برای برقراری روابط تجاری 
با ایران دچار تردید هســتند. از یک سو تحریم های 
غرب علیه ایران لغو شــده و از سوی دیگر آمریکا به 
بهانه حمایت از تروریسم و نقض حقوق بشر برخی از 
تحریم ها را علیه تهران به قوت خود پابرجا گذاشــته 
است. در این شرایط، شــرکت های خارجی از ترس 
نقض قوانین بین المللی در برقراری تعامل تجاری با 

ایران عقب نشینی می کنند.
از گــزارش نیوزویک که بگذریم نگاهی به اخبار 
منتشر شده در رسانه های داخلی و خارجی در چند 
ماه گذشته نیز نشان می دهد آمریکا هر روز به بهانه ای 
دست به تحریم های جدیدی علیه کشورمان می زند. 
بــه عنوان نمونه فروردین ماه ســال جاری دفتر 
کنترل دارایی های خارجی وزارت خزانه داری آمریکا 
شخصیت های حقیقی و حقوقی حامی برنامه موشکی 
بالستیک ایران و شرکت هواپیمایی ماهان را تحریم 

کرد.
ســال گذشــته نیز  در تحریم وضع شده توسط 
کنگره و دولت آمریکا بر ضد ایران معافیت روادید برای 
اتباع 38 کشــور که در 5 سال گذشته به ایران سفر 
کرده اند، لغو شــد.  این تحریم جدید  علاوه بر نقض 

صریح برجام، زیان اقتصادی تا چهار میلیارد دلار به 
اقتصاد ایران وارد می کند و شلیک مستقیم به صنعت 

توریسم  کشورمان محسوب می شود!
چند روز پیش نیز یک سناتور ارشد آمریکایی به 
خبرگزاری انگلیسی رویترز گفت: »تمایل داریم طرح 
مربوط به تمدید »قانــون تحریم های ایران« که در 
حال انقضا است را تصویب کرده تا زمینه برای اعمال 
تحریم های جدید علیه برنامه موشکی ایران در صورت 

لزوم فراهم شود.«
بر اساس این گزارش »قانون تحریم های ایران«، 
مصوب سال 1996 که زیربنای وضع تحریم هایی به 
بهانه های هسته ای، موشکی و تروریسم علیه ایران را 
فراهم کرد، در پایان ســال 2016 منقضی می شود و 
قانونگذاران هر دو حزب آمریکا با تمدید آن موافقند. 
چندیــن طرح، تا کنون برای تمدیــد این قانون در 

مجلس نمایندگان و سنای آمریکا ارائه شده است.
نیویورک تایمز نیز دی ماه سال گذشته در گزارشی 
اعلام کرد » تحریم های جدید علیه ایران لازم است 
اما نه آن قدر محکم و یکجا که باعث شــود ایران از 

خیر توافق هسته ای بگذرد!« 
وال استریت ژورنال نیز اسفند ماه سال گذشته در 
گزارشی نوشــته بود: دولت بعدی آمریکا غیر از پاره 
کردن توافق در روز اول شــروع کار، می تواند با وضع 

تحریم های جدید برجام را به آرامی بکشد.«
اینها همه نشــان می دهد که آمریکا از سویی در 
حالی که تحریم ها در روی کاغذ برداشته شده است 
به دنبال اعمال تحریم هایی جدید علیه ایران اســت 
. نتایج نظرسنجی شــبکه پرس تی وی از شهروندان 
آمریکایی، انگلیسی و کانادایی نیز نشان می دهد که 
واشنگتن دنبال بهانه جدید برای اعمال تحریم های 

بیشتر علیه ایران است.
بایدجلویزیادهخواهیهایآمریکا

گرفتهشود
علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی پس 
از پایان سخنرانی محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه، 
در ســخنانی اظهار داشــت: غربی ها به دنبال ایجاد 
مشکلاتی هستند که باید با دقت حوادث را رصد کرد، 
به نظرم برآیند صحبتی که نمایندگان مجلس داشتند 
و سؤالاتی که مطرح شد و همچنین صحبت های آقای 
ظریــف دو موضوع بود، یکی اینکه هم مجلس و هم 
دولت و هم شــورای نظارت بــر اجرای برجام باید با 
دقت پیگیر باشند که جلوی زیاده خواهی های آمریکا 

و برخی کشورها را بگیرند.
وی اضافه کــرد: آمریکایی ها مرتــب در کنگره 
مســائلی را به تصویب می رسانند، فشــارهایی وارد 
می کنند و لابی هایی هــم در این زمینه وجود دارد 
تــا به نحوی در مقررات و چارچوب های برجام رخنه 
ایجاد کنند، مخصوصاً آقای ظریف و دوستانش باید 
خیلی مراقبــت کنند که جلــوی زیاده خواهی های 

آمریکا را بگیرند.
لاریجانی در بخش دیگری از ســخنانش تصریح 
کرد: برخی از شــواهدی که در این چند ماه به وجود 
آمد، نشانه هایی را داشــت که آنها ترغیب می شوند 
فشارهایی را از کانال های دیگر و به اسم هسته ای به 
ایران وارد کنند، اما طبق مصوبه ای مجلس، اگر غربی ها 
تحریم هایی را در سایر شئون ایجاد کنند، ایران باید 

اقدام متقابل انجام دهد
اقتصادوصنعتکشورتعطیلشدهاست

حجت الاسلام احمد سالک، نماینده مردم اصفهان 
در مجلس نیز پس از ارائه گزارش محمد جواد ظریف 
وزیر امور خارجه درباره روند اجرا و دستاوردهای برجام 
با اســتناد به اصل 43 قانون اساسی با موضوع لزوم 
جلوگیری از ســلطه بیگانه در کشور گفت: گفتمان 
انقلاب اســلامی در بیان امام و رهبری ظلم ستیزی 

است و در برابر ظلم، مذاکره معنا ندارد.

ســالک با طرح این سؤال از وزیر امور خارجه که 
در جریان برجام چه چیزی به دست آورده گفت: آمد 
و شــد شــما- ظریف - مورد تائید است اما امروز در 
پسابرجام گرفتار یک مدیریت نیابتی رکود هستیم و 

اقتصاد و صنعت ما تعطیل شده است.
وی با یادآوری تحریم ایران از ســوی جیبوتی و 
ایستادگی عربستان در برابر کشورمان اظهار داشت: 

آیا این نتیجه دیپلماسی خنده نیست؟
وی با اشــاره به اینکه رهبر معظم انقلاب از قول 
وزیر امور خارجه فرمودند که برخی خطوط قرمز در 
مذاکرات هســته ای رعایت نشده است تصریح کرد: 
اگر این خطوط قرمز رعایت می شــد امروز دچار این 

مشکلات نمی شدیم.
آیاازروندتعطیلیکارخانجاتخبردارید؟

حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین 
شهر در مجلس نیز اظهار داشت: قرار بود که در مورد 
روند اجرای برجام به کمیسیون امنیت ملی مجلس 
گزارش ارائه شود اما نه در مجلس نهم و نه در مجلس 

دهم هیچ گزارشی ارائه نشده است.
حاجی دلیگانی گفت: مردم از ما سؤال می کنند 
که در برجام چه داده و چه گرفته اید؟ براساس قانون 
مصوب در مجلس نهم تکلیف شد که اگر طرف مقابل 
خلف وعده کرد ما کارخانه های تولید سوخت را دوباره 

راه اندازی کنیم.
وی با تاکید بر اینکه مردم باید نتیجه اقدامات ذیل 
برجام را بر سر سفره خود ببینند با خطاب قرار دادن 
وزیر امور خارجه و نمایندگان مجلس پرسید: آیا خبر از 
جیب مردم داریم یا نه؟ آیا از روند تعطیلی کارخانجات 
خبــر دارید یا نه؟ آیا خبر دارید که چه فقیرهایی در 
این مدت فقیرتر شدند و چه تعداد از دختران منتظر 
جهیزیه اند. چه تعداد از جوانان متقاضی اشتغال بودند 

اما هنوز بیکارند؟
نماینده مردم شــاهین شــهر در مجلس شورای 
اســلامی گفت: چرا درباره سرقت 2 میلیارد دلار از 
دارایی های کشور توسط آمریکا توضیحی داده نمی شود 
چرا جواب یاوه گویی های آمریکا داده نمی شــود در 
حالــی که به گفته رهبر معظم انقلاب اگر جواب این 

یاوه گویی ها را ندهیم یعنی آن را تأیید کرده ایم.
ازطرفآمریکاییعهدشکنی

دیدهمیشود
مصطفی کواکبیان نماینده مردم تهران در مجلس 
نیــز پس از ارائه گزارش وزیر امور خارجه با تاکید بر 
اینکه دســتاوردهای برجام خیلی بیش از این است 
که مطرح شد گفت: برخی عهدشکنی هایی از طرف 
آمریکایی می بینیــم و امروز نیز آقای ترامپ و خانم 
کلینتون سخنانی مبنی بر پاره کردن برجام می گویند 

که مصرف داخلی داشته و شعاری تبلیغاتی است.
مصوباتنمایندگان

نمایندگان مجلس یک فوریت طرح نسخ برخی 
قوانین در حوزه مالیات را مورد بحث و بررســی قرار 

داده و به تصویب رساندند.
وکلای ملت با 137 رأی موافق، 72 رأی مخالف و 
12 رأی ممتنع از 253 نماینده حاضر در صحن علنی، 

یک فوریت این طرح را مصوب کردند.
خبر دیگر این که اعتبارنامه 4 منتخب تبریز در 

مجلس دهم در نشست دیروز پارلمان تایید شد.
در این نشست اعتبارنامه محمدحسین فرهنگی، 
زهرا ساعی، شهاب الدین بی مقدار و محمداسماعیل 

سعیدی به تایید وکلای ملت رسید.
نطقهایمیاندستوروتذکرات

پروانه مافی نماینده مردم تهران در مجلس شورای 
اسلامی در نطق میان دستور خود گفت: رقمی معادل 
65 درصد تولید ناخالص داخلی از پرداخت مالیات سر 
باز می زند و در برآورد صورت گرفته سالانه شاهد 13 

تا 30 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی هستیم.
احمــد حمزه نماینده مــردم کهنوج در مجلس 
شورای اسلامی نیز در نطق خود گفت: جامعه دیگر 
تاب تحمل تنش سیاســی جدیدی را ندارد و مسائل 

اقتصادی باید در اولویت کاری مسئولین قرار گیرد.
مصطفی کواکبیان نماینــده مردم تهران نیز در 
تذکری خواستار تشکیل کمیته ای برای رفع مشکلات 

تهران و پیگیری انتقال بخشی از پایتخت شد.
مهرداد لاهوتی نماینده مردم لنگرود در مجلس 
نیز  با بیان اینکه خدشه دار شدن اعتماد و باور مردم 
خطرناک است، نســبت به اجرایی نشدن وعده های 

دولت در سفرهای استانی انتقاد کرد.
سید حســین نقوی نماینده ورامین در مجلس 
نیــز با بیان اینکه اراده ای برای جلوگیری از تعطیلی 
کارخانجــات در دولت وجود نــدارد گفت: دولت از 
حقوق هــای نجومی برخی مدیران کم کند و پاداش 

پایان خدمت فرهنگیان گرفتار را بپردازد.

آیتاللهمکارمشیرازی:
امان از روزی که دولتمردان

 از مردم فاصله بگیرند و زندگی شان 
مملو از زرق و برق باشد

استاددرسخارجحوزهبابیاناینکهدولتمردانبایدزندگی
خودراســادهوبیزرقوبرقکنند،گفت:دولتمرداناگرزندگی
سادهداشتهباشنددرجامعهنفوذخواهندکرد،امانازروزیکه
دولتمردانازجامعــهفاصلهبگیرند،درزندگیهایپرزرقوبرق

بروندوخودشانرامتفاوتازمردمبدانند.
به گزارش خبرگزاری رســا، این مرجع تقلید در برنامه سخنرانی ماه 
مبارک رمضان که از شبکه دوم سیما پخش شد، گفت: امام سجاد)ع( در 
بخش هجدهم دعای مکارم الاخلاق عرضه می دارد خداوندا من را بهره مند 

کن همواره در خط اعتدال قدم بردارم.
وی افزود: اعتدال گاهی در عقاید، گاهی در عمل، گاهی در برنامه های 
فردی و گاهی در برنامه های اجتماعی است، خروج از خط اعتدال در همه 
جا از جمله عقاید مشــکل آفرین اســت، دو گروه در اسلام پیدا شدند که 
بدترین ضربه را به اســلام زدند که یکی غلات بودند، آنها در حق علی)ع( 

غلو کردند و ایشان را تا پای الوهیت و خدایی بالا بردند.
آیت الله مکارم شــیرازی اظهار داشــت: با این وجود وهابیت دست از 
تهمت برنمی دارد، اینها بدترین ضربه را به اســلام و وحدت مسلمین وارد 
می کنند، گروه دوم ناصبی ها هستند که نمونه کامل آن وهابیت تندرو به 
شمار می رود که زاییده و مولود آنها داعش و امثال آن است؛ اینها ناصبی 
هستند و همه افراد را کافر می دانند که امروز بزرگترین ضربه را به اسلام وارد 
می کنند، اینها کشورهای اسلامی را مرکز آتش و جنگ بین مسلمین کردند.

استاد درس خارج حوزه خاطرنشان کرد: برادر اول زرق و برق زندگی اش 
فوق العاده بود و کاخی بســیار وسیع در بصره داشت، برادر دوم نیز لباسی 
خشن برتن می کرد همه چیز دنیا را رها کرده و گوشه ای به قول خودش 
در حال عبادت اســت، امیرمؤمنان خبردار شد که علا بن زیاد بیمار است 
از این رو به عیادت او رفتند، روایت داریم کسی که به عیادت بیماری برود 
آن بیمــار هر دعایی برای او بکند خداونــد دعای بیمار را در حق عیادت 

کننده می پذیرد.
این مرجع تقلید ابراز داشت: حضرت علی)ع( به عیادت آن شخص رفت 
و دیدند که خانه وسیع و با زرق و برق دارد، حضرت فرمودند این احتیاج 
تو به قیامت بیش از دنیا است از این رو برای آنجا خرج کن، حضرت ادامه 
دادند می شود که در این خانه نیز به آخرت برسی، این فرمایش پیام دارد 
که ثروت به تنهایی عیب نیست بلکه اگر در مسیر خدمت به جامعه باشد 

خوب است.
وی عنــوان کرد: فلان کس ثروت بســیاری دارد اما کار تولید کرده و 
هزاران کارگر از ثروت آن اســتفاده می کنند، عیب این اســت که کسی از 
ثروت دارا بوده اما در خدمت جامعه نباشد؛ امیرمؤمنان)ع( وقتی دیدند که 
برادر دیگر لباس خشــنی پوشیده و قیافه تارکان دنیا به خود گرفته است 
فرمودند که ای کسی که دشمن جانت هستی، شیطان بر تو مسلط شده 

اسلام که این چنین نیست، اسلام تارک دنیا بودن نیست.
آیت الله مکارم شیرازی گفت: حضرت به آن شخص فرمودند چرا به زن و 
بچه خود رحم نکردی، عاصم بن زیاد جوابی داد و عرض کرد یا امیرالمؤمنین 
من به شــما اقتدا کردم، حضرت علی)ع( فرمودند اشتباه کردی من با تو 
تفاوت دارم، من امیرمؤمنان هستم و زندگی ام باید همانند ساده ترین افراد 

جامعه باشد تا ناراحت نشوند.
استاد درس خارج حوزه بیان داشت: این فرمایش امیرمؤمنان)ع( برای 
همــه دولتمردان پیام دارد یعنی دولتمردان باید زندگی خود را ســاده و 
بی زرق و برق کنند، دولتمردان اگر زندگی ســاده داشته باشند در جامعه 
نفــوذ خواهند کرد، امــان از روزی که دولتمردان از جامعه فاصله بگیرند، 

در زندگی های پرزرق و برق بروند و خودشان را متفاوت از مردم بدانند.

تقدیر آیت الله نوری همدانی
 از ابتکار جامعه مدرسین

آیتاللهنوریهمدانیازابتکارجامعهمدرسیندراعزامهیاتی
بهلبنانودیدارباسیدحسننصراللهتجلیلکردواینتشکلرا

محورفعالیتهایحوزههایعلمیهارزیابیکرد.
بــه گزارش خبرگزاری رســا، این مرجع تقلیــد در گفت وگویی که با 
آیت الله مقتدایی، نایب رئیس جامعه مدرســین حوزه علمیه قم داشــت، 
حمایت جامعه مدرســین از سید حسن نصرالله و حزب الله لبنان را بجا و 

ستودنی توصیف کرد.
وی با تقدیر از این حرکت جامعه مدرسین، این تشکل حوزوی را محور 
حوزه های علمیه ارزیابی و نقش جامعه مدرســین را در مواقع و برهه های 

حساس ممتاز توصیف کرد.
آیت الله نوری همدانی همچنین خواســتار ارتباط بیشتر و هماهنگی 
بهتر جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با جریان های علمی، انقلابی و تجلیل 

از مجاهدت های مجاهدان در سراسر جهان اسلام شد.
ایــن مرجع تقلید تاکید کــرد: علما و حوزه های علمیــه همواره در 
کنار مظلومان عالم اســلام و جبهه مقاومت قرار داشــته و دارند و روحیه 

استکبارستیزی خود را در برهه های مختلف نشان داده اند.
گفتنی است، اخیرا هیاتی از سوی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم به 
ریاست آیت الله مقتدایی و با حضور آقایان مروی، طبسی و ابراهیمی عازم 
لبنان شدند. این هیئت با سید حسن نصرالله نیز ملاقات جداگانه ای داشت.

در این ســفر مراتب تقدیر و حمایت علما، مراجع، جامعه مدرسین و 
حوزویان از مجاهدان غیور حزب الله لبنان به ســید حسن نصرالله دبیرکل 

شجاع این جنبش ابلاغ شد.
ســید حســن نصرالله نیز در این دیدار حمایت مراجع و علمای قم را 
مایه مباهات و افتخار حزب الله لبنان دانست و از این حمایت ها تشکر کرد.

تشخیص مجمع استراتژیک تحقیقات مرکز رئیس
مصلحتنظامتاکیدکرد:باتوجهبهمشــروعیتدولت
ســوریهومظلومیتمردماینکشورلازماستبهآنها
کمککنیموموازنهسیاسیونظامیدراینمدتبهنفع

دولتسوریهبودهاست.
علی اکبر ولایتی رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع 
تشخیص مصلحت نظام  روز گذشته در دیدار پرفسور وانگ 
ژان رئیس آکادمی علوم اجتماعی چین در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت: دیدار طولانی و سازنده ای با پرفسور وانگ ژان 
داشــتیم که روابط ایران و چین در این دیدار مورد بررسی 

قرار گرفت.
وی با اشــاره به اینکه روابط ایران و چین استراتژیک است، 
گفت: با توجه به دیدگاه »نگاه به شــرق«، چین می تواند نقش 

مهمی در تحقق این نگاه داشته باشد.
رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با اشاره به دیدار خود با وزیر امورخارجه چین اظهار کرد: 
در دیداری که داشتیم به این توافق رسیدیم که حجم مبادلات 
دو کشــور می تواند از 50 میلیارد دلار بــه 200 میلیارد دلار 

افزایش پیدا کند.
ولایتی با اشاره به اینکه از دیدگاه چین ایران مهمترین کشور 
منطقه است، گفت: ایران به عنوان حلقه استراتژیک جهت ارتباط 

چین با غرب آسیا و اروپا می تواند ایفای نقش کند. ایران حلقه 
رابط مهم در شــکل گیری جاده ابریشم و بازسازی آن در قرن 

بیست و یکم است.
وی در پاسخ به پرسشی درباره جزئیات تماس رئیس جمهور 
کشورمان با امیر قطر اظهار کرد: رابطه ایران و کشورهای همسایه 
از جمله کشورهای حاشیه خلیج فارس رابطه ای قدیمی و مهم 

از نظر اشتراکات دینی و مذهبی است.
رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با اشــاره به اینکه روابط ما باید با حسن همجواری باشد، 
خاطرنشــان کرد: اقدام روحانی در جهــت دیدگاه های دولت 

جمهوری اسلامی و روابط ایران و همسایگان بوده است.
به گزارش تسنیم، ولایتی در پاسخ به پرسشی درباره انتخاب 
دریادار شمخانی به عنوان هماهنگ کننده عالی در امور نظامی 
میان سه کشور ایران، سوریه و روسیه، گفت: هر سه کشور ایران، 
سوریه و روسیه با یک هدف مشترک در کنار هم هستند و علیه 
تروریست که آفت امنیت منطقه است مبارزه می کنند و از اتحاد 

نظر و عمل در این سال ها و ماه ها نتیجه گرفته اند.
وی با بیان اینکه پیروزی از آن دولت و ملت ســوریه است، 
تاکید کرد: با توجه به مشروعیت دولت سوریه و مظلومیت مردم 
این کشور لازم است به آنها کمک کنیم و موازنه سیاسی و نظامی 

در این مدت به نفع دولت سوریه بوده است.

دکتر فیروز حریرچی 
چهره ماندگار به دیار حق شتافت

ولایتی:

موازنهسیاسیونظامیبهنفعدولتسوریهاست

معیشتاقشارمحروماولویتچندماست؟!

تکمیل پازل دشمن 
با سوءمدیریت اقتصادی

بقیهازصفحه2
بهنتیجهنرسیدنراهبردتحریم

پس از گذشــت چند ســال از آن و به نتیجه 
نرســیدن راهبرد تحریم بود که آمریکایی ها را به 
فکر انداخت تا با وجود واســطه ای برای مذاکره با 
ایران پا پیش بگذارند. کشور عمان به عنوان میانجی 
حامل پیغامی از سوی آمریکایی ها برای مذاکره بود. 
این موضوع پیش از هر چیز بیانگر این اســت که 
خود آمریکایی ها به نتیجه دادن راهبرد تحریم های 
خورد کننده شان چندان مطمِئن نبودند وگرنه باب 
مذاکره را نمی گشودند. از طرفی دیگر عده ای نیز 
به خاطر مسائل جناحی به بزرگنمایی از تحریم ها 
پرداخته تا به این وســیله عقوبت انتخاب ملت در 
سال 88 را بزرگتر جلوه دهند. رهبر معظم انقلاب 
در این باره فرمودند: »یکی از سه ابزار مؤثرّ دشمن 
عبارت است از تحریم. دشمن احساس کرده است 
که کشــور ما و ملّت مــا از تحریم ضربه می بیند؛ 
متأسّــفانه خود ما هم این برداشت را در او تقویت 
کردیم. یک جاهایی و در یک برهه ای دائم تحریم 
را بزرگ کردیم که آقا تحریم است، تحریم است، 
باید تحریم را برداریم، اگر تحریم باشــد این جور 
بــه ما ضربه می خورد و ماننــد این ها؛ از آن طرف 
هم برداشتن تحریم ها را باز تقویت کردیم، بزرگ 

کردیم، بزرگنمایی کردیم که اگر تحریم ها برداشته 
بشود این اتفّاق خواهد افتاد، آن اتفّاق خواهد افتاد؛ 
اتفّاقاتی که نیفتاد و اگر همین جور هم پیش برویم 
نخواهد افتاد. لکن دشمن احساس کرده است که 
با ابزار تحریم می تواند بر ملتّ ایران فشــار بیاورد؛ 
دشــمن این را احساس کرده است. پس آنچه در 
مقابل ما امروز وجود دارد عمدتاً عبارت اســت از 

تحریم.«
سوءمدیریت؛مکملپازلدشمن

اما آیا به راســتی ضربه اصلــی را از تحریم ها 
خورده ایــم یــا از ســوءمدیریت ها؟ جالب آنکه 
اصلاح طلبان پیش از این مشــکلات کشور را در 
سوءمدیریت می دیدند. در دولت جدید همه آنها 
را به تحریم ها پیوند زدند. اما واقعیت این است که 
اگر به شاخص های کلان اقتصادی شامل بهره وری 
پایین، نرخ تورم دو رقمی، یارانه بالا، نرخ بیکاری 
دو رقمی، رشد اقتصادی پراکنده طی سه دهه اخیر 
نگاه کنیم، مشخص است که این شاخص ها چه در 
دولت سازندگی، چه در دولت اصلاحات و چه در 
دولت قبل وضعیت مطلوبی نداشته  است و این روند 
در دولت تدبیر و امید نیز به همان طریق ادامه دارد. 
حــال بیایید فــرض را بر این قــرار دهیم که 
راهــکار و برنامه اجرایی خــوب و مفیدی نیز از 

جانب کســی مطرح شــود. آیا با سوءمدیریت در 
عرصه اقتصادی می توان به »معیشــت و اقتصاد 
خانواده های محروم« آنچنان که شایســته است 
سر و سامان داد؟ عرصه اقتصاد امروزه خط مقدم 
نبرد ما با دشــمنان است و سوءمدیریت ها در این 
عرصــه قطعا تکمیل کننده پازل دشــمن در این 
نبرد اســت. نبردی که هدف غایــی آن براندازی 
نظام جمهوری اســلامی ایران است. در این مسیر 
برخــی آگاهانه و با نفــوذ در عرصه های مدیریت 
اقتصادی کشور و برخی ناآگاهانه به اهداف دشمن 
یاری می رســانند و صد البته که در هر دو صورت 
منتَفِع دشمنان هستند. قطعا برای بهبود وضعیت 
اقتصادی کشــور دو بال توأمان نیاز است که یکی 
راهکار و برنامه اجرایی درست و کارشناسی شده 
است که صاحب نظران دلسوز آن را چکش کاری 
کرده اند. و بال دیگر مدیرانی هستند که باید این 
برنامه ها را اجرا کنند. نبود هر یک از اینها رسیدن 
به مقصد را بعید خواهد کرد. حال بگذریم از اینکه 
در برخی مقاطع از نبود هر دو رنج برده ایم. مدیران 
و مدیریت اشرافی قطعا با سنت اسلام، انقلابی گری 
و اقتصــاد مقاومتی همخوانی ندارد. پس قدم اول 
برای پیروزی در این عرصه پالایش سطوح مدیریتی 

کشور از سوءمدیریت هاست. 


